
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve és Sajópüspöki Községek Képviselő-testületének 2007. szeptember 26-án 
13.00 órai kezdettel a bánrévei polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:   
 
Sajópüspöki Képviselő-testülete részéről: 
   Varga Zoltánné polgármester, 
   Varga Istvánné alpolgármester, 
   Lászka László, 
   Reményi Lajosné, 
   Tamás János képviselők, 
   Henyecz Sándorné körjegyző. 
 
Bánréve Képviselő-testülete részéről: 

Hajdu Gábor polgármester,  
Bán János, 
Kozma Lászlóné, 
Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Vass András, 
Virág Imréné képviselők, 
 

Tanácskozási joggal: Garaj Dániel jegyző, 
   Pinkóczi József r. alezredes, 
   Görömbei Zoltán r. őrnagy, 
   Tóth Lajos r. hadnagy, 

Antal István r. törzsőrmester, 
Rák Róbert HÖR alezredes, 
Ujváryné Szabó Erika óvodavezető, 

 Tarr János MSZP bánrévei szervezete részéről. 
 

Távol maradt:  Révay István alpolgármester, 
Elekes Péter, 
Ujváry Ferenc képviselők. 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 7 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Tóth Csabáné 
képviselő Asszonyt és Vass András képviselő Urat javasolta. 
Sajónémeti Képviselő-testülete a délelőtt folyamán jelezte, hogy nem tud részt venni az 
ülésen. 
 
Képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
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Napirend:  
 
1. Tájékoztató az ózdi Rendőrkapitányság 2006. évben végzett munkájáról (együttes ülés 

Sajónémeti és Sajópüspöki községek Képviselő-testületeivel) 
Előadó: kapitányságvezető 

 
2. Beszámoló a napköziotthonos óvoda munkájáról 

Előadó: óvodavezető 
 

3. Indítványok, javaslatok 
 
Varga Zoltánné polgármester Asszony köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 5 képviselő jelen van. Javaslatot tett a napirendi pontra. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Varga Istvánné alpolgármester Asszonyt és Tamás János képviselő 
Urat javasolta, melyet a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott.  
 
Napirend tárgyalása:  
 
1. napirendi pont: Tájékoztató az ózdi Rendőrkapitányság 2006. évben végzett munkájáról 
 
Pinkóczi József r. alezredes: Köszönöm a meghívást. Nagyon örülök, hogy a bánrévei, a 
sajópüspöki és a sajónémeti önkormányzat képviselő-testületei úgy döntöttek, hogy együtt 
hallgatják meg a kapitányság munkájáról szóló tájékoztatót. Sajónémeti Képviselő-testülete 
sajnos nincs jelen, kértük polgármester Asszonyt, hogy legalább Ő jöjjön el az ülésre, 
amennyiben lehetőség van rá, hiszen jó lenne, ha hallanák a beszámolót. A rendőrségi 
törvényben szerepel, hogy a lakosság felé a végzett munkáról tájékoztatást kell adni. A 
Putnoki Rendőrőrs szervezetében változás, mozgás történt. Görömbei Zoltán őrnagy Úr 
augusztus 01-től mb. osztályvezetőként az ózdi kapitányságon teljesít szolgálatot. Nagyon 
talpraesett, elszánt, tapasztalt, rátermett rendőr. Tóth Lajos hadnagy került megbízásra a 
putnoki őrsön.Vezetői tapasztalattal igaz, hogy még nem rendelkezik, de ott dolgozott, 
rálátása van a dolgokra. Csinálni szereti a tevékenységet és a kapcsolatai is megvannak. 
Biztosan jól fogja végezni a munkáját, kérem, hogy a kellő támogatást az Önök részéről is 
kapja meg. A körzeti megbízott Talpas Sándor volt, aki 2006. decemberétől 
betegállományban tartózkodik, most fog menni FÜV elé, nyugdíjba fog menni. Sajnálom, 
hogy így döntött. Az írásos beszámolót Bánréve önkormányzatához eljuttattuk. Ennek 
ismertetésére számítógép segítségével kerül sor, mely beszámolási forma, képi megjelenítés 
nagyon hatékony, hatásos. Görömbei Zoltán őrnagy Úr fogja Önöknek prezentálni, azután a 
felmerülő kérdésekre válaszolunk.  
 
Görömbei Zoltán r. őrnagy: Ismertette a prezentációval támogatott tájékoztatót a kapitányság 
2006. évi munkájáról, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Pinkóczi József: A rendőrségnél szervezeti változások mennek végbe, a Parlament elfogadta, 
hogy a Határőrség beolvad a rendőrség szervezetébe. Nem rendőri munkát, hanem ellenőrző 
tevékenységet fognak ellátni. A Schengeni Egyezmény alapján ez kötelezettség. A határőrség 
határrendészeti és közrendbiztonsági osztály lesz. Maradnak helyileg Bánrévén, mintegy 40 
fő. A bánrévei határőr állomány az ózdi, a kazincbarcikai és az edelényi rendőrség 
állományába kerül szétosztásra. Ellenőrzési tevékenységet fognak végezni a zöldhatárok 
mentén, ellenőrizni fogják az állampolgárokat és az erdők, mezőgazdasági területek őrzése is 
feladatuk lesz.  
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Mint a beszámolóból is kitűnt az elmúlt évben Bánréve területén 1 halálos baleset volt. Sok 
közúti ellenőrzést tartunk, mindenkinek be kell látnia, hogy a legfontosabb érték az emberi 
élet. Az akciókat országosan szervezik, ellenőrzési terv alapján végezzük a munkát. A tavalyi 
7 halálos balesettel szemben az idén 1 halálos kimenetelű baleset történt a területünkön 
Hangonyban. Bízom benne, hogy a rossz idő beálltával sem romlik majd nagyon a helyzet. 
Nagyon keményen lépünk fel. Elsősorban az ittas vezetők kiszűrését végezzük. Ellenőrzés 
során a szondázás kötelező. Fel szeretném hívni a figyelmet a KRESZ változásaira. A 
biztonsági öv használata kötelező, azokban az autókban, ahol hátul is van, a hátsó ülésen is . 
Ennek a szabálynak a megszegése 10.000,-Ft bírságot von maga után. Felnőtt esetében az 
felel a megszegéséért, aki nincs bekapcsolva, gyermek esetében pedig a gépjármű vezetője 
kerül bírságolásra. A KRESZ változás szerint rossz látási viszonyok esetében a biciklisek és 
az állati erővel vont járművek esetében kötelező a láthatósági mellény, a láthatósági eszközök 
használata június 01-től. Egy jelentős tudati változásra van szükség az állampolgárok részéről 
is. Látható, hogy Nyugat-Európában a biciklisek már ott is viselik ezeket az eszközöket, ahol 
nem is előírás. Kérem a Tisztelt Képviselő-testületeket, hogy a lakosság felé propagálják 
ezeket a változásokat, szórólapokkal, különböző figyelem felkeltéssel. Szeptember hónap 
végén a türelmi idő is lejár. A törvény nem ismerése nem mentesít a büntetés alól. A technikai 
felszereltségünk a legkorszerűbb, nem mondható el még teljesen ez az informatikai 
hátterünkről, de reméljük, hogy a csatlakozás után ennek a színvonala is a legkorszerűbb lesz, 
hiszen nagyon sok információt kell áramoltatnunk, most már külföldre is. A létszámmal 
kapcsolatosan el szeretném mondani, hogy a nyugdíjba menési hullám most már megszűnni 
látszik. Az az elképzelés, hogy a Határőrség állományából pótolják a hiányzó létszámot. Azt 
tudni kell azonban, hogy a határőr az nem rendőr. A rendfenntartás is feladata, de nem ez az 
alapvető feladat. Idő kell, amíg a rendőr iskolákban a hallgatók végeznek és munkába tudnak 
állni. Akkor lehet majd a rendőri állományt feltölteni. Köszönöm a két, illetve a három 
Képviselő-testületnek a támogatást amit kap a rendőrkapitányság és a rendőrőrs a 
munkavégzése során. Kérem, hogy ezt a támogatást a jövőben is adják meg.  
 
Rák Róbert: Köszöntöm a megjelenteket és köszönöm a meghívást. A határőrség 
integrációjával kapcsolatosan szeretnék elmondani néhány dolgot. A Határőrség Országos 
Parancsnoksága megszűnik, és helyette létrejön a Határrendészeti Főosztály az ORFK 
keretein belül. Különbséget kell tenni a külső és belső határok esetében. Külső határ esetében 
határrendészeti szolgálat kerül ellátásra, belső határ esetében közrendvédelmi és 
határrendészeti feladatok kerülnek ellátásra. Határrendészeti és közrendbiztonsági osztály jön 
létre. Jelenleg az az információ, hogy önálló elhelyezéssel maradunk itt Bánrévén, így a 
munkavégzés is gördülékenyebben mehet tovább. Ez jó hatással van a közbiztonságra is, 
hiszen már csak a jelenlét is visszatartó erő. Folynak az átszervezések. Amióta 2006. 
december 31-ével a hangonyi kirendeltség megszűnt, azóta Hangony területe is hozzánk 
tartozik, 23 település, 62 km hosszú körzetben. Négy határátlépési pont van, ahol gyalogosan, 
vagy biciklivel át lehet lépni a határt 07.00-19.00 óra között. A 9/18-9/19 pontnál 
Domaházánál, a 9/48-9/49 pontnál Susánál, a 11/6 Gömörszőlősnél, és a 12/1-12/3 pontnál a 
Trizsi sorompónál, Aggtelek mellett, ahol valóban sok az átlépő a turisztikai látványosság 
miatt. A határőrség feladata eddig más volt, de a rendőrséggel eddig is jól működtünk együtt, 
sokat tanultunk tőlük. A polgárőr egyesülettel is jó az együttműködésünk. Havi 1 közös 
szolgálatra biztosan sor került mindig. A nyugdíjazási hullám a határőrségnél is jelentős volt, 
aki megteheti és a feltételei adottak, kihasználja és nyugállományba vonul. Köszönjük az 
eddigi segítséget, amit kaptunk, a jövőben más keretek között, de bízunk benne, hogy 
továbbra is jó lesz az együttműködés.  
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Virág Imréné: Nagy örömömre szolgál, hogy személyesen megjelentek ülésünkön és ráadásul 
4 fő létszámban. A beszámoló nagyon széleskörű, köszönjük. Igaz, hogy az elkövetett 
bűncselekmények száma statisztikailag kevés, de akit személyesen érint, annak higgyék el, 
hogy a legnagyobb dolog. Sajnálatosan személyes tapasztalataim is vannak a közelmúltból. 
Valóban becsülni kell a munkájukat. Településünkön sajnos a mezőgazdasági lopások száma 
nagy, valószínű, hogy ezekben az esetekben feljelentést nem tesznek a károsultak. Nagyon 
örvendetes, ha valóban a velkenyei utat is meg fogják nyitni. 
 
Rák Róbert: Igen utat terveznek építeni a határ mindkét oldalán a velkenyei, a gömörszőlősi 
és a domaházai térségében. A határforgalom ellenőrzése meg fog szűnni, de továbbra is jelen 
leszünk, igazoltatási, ellenőrzési jogkörünk lesz. Az EGT tagállamok lakóinak szabad 
mozgásuk lesz, de közúti ellenőrzéseket végezni fogunk, a 3. országbeli állampolgárok 
ellenőrzése szigorúbb lesz, természetesen a külső határoknál is szigorú ellenőrzésben fognak 
részesülni ezek az állampolgárok.  
 
Virág Imréné: A motorosokra milyen KRESZ szabályok vonatkoznak? Rettenetes amit 
művelnek, ahogy száguldoznak. Félelmetesek és csapatostól járnak. Mennyivel szabad nekik 
közlekedni, rájuk nem ugyanazok a szabályok vonatkoznak? Még egyszer köszönjük, hogy 
megjelentek, hogy beszámoltak. Köszönjük a végzett munkájukat, sok sikert kívánunk. A 
beszámolási forma pedig kifejezetten tetszett, nagyon jó ötlet. 
 
Varga Zoltánné: Valóban egy tartalmas beszámolót kaptunk kézhez. Kérdésem lenne az új 
körzeti megbízott felé, hogy Talpas Sándor távozása után nem lehetett volna-e bemutatkozni, 
ugyanis én személy szerint még nem találkoztam az új körzeti megbízottal. Lehetne-e a 
jövőben, hogy időnként belátogat a polgármesteri hivatalba az eddigi gyakorlat szerint és 
információt cserélünk, hiszen ez is segíti a munkát.  
 
Garaj Dániel: Nagyon szerencsésnek tartom, hogy marad Bánrévén a Határrendészeti és 
Közbiztonsági Osztály. Azzal mindenki egyet kell értsen, hogy visszatartó ereje van a 
jelenlétnek, ez számomra legalábbis megnyugtató. Az is nagyon előnyös, hogy ha bármilyen 
probléma van, akkor rögtön kijön a járőr. Ez nagyon lényeges. Köszönöm a beszámolót, 
nagyon jól prezentálták, szemléletes volt.  
 
Hajdu Gábor: Köszönöm Kapitány Úrnak és a munkatársainak a szemléletes és részletes 
beszámolót. Gratulálok mb. Parancsnok Úrnak és Görömbei Zoltán Úrnak is a megbízáshoz. 
Elmondhatjuk, hogy az eddigiekben egy ragyogó együttműködés folyt köztünk. 
Sajópüspökivel ellentétben már többször is találkoztunk településünkön a körzeti megbízottal 
és bemutatkozni is volt a hivatalban. A szervezeti változások mindig nehézségekkel járnak, de 
biztosan túl lesznek ezeken a kezdeti változások által hozott nehézségeken. Én mint polgárőr 
vezető is mondhatom, hogy az együttműködésünk nagyon jó a szervekkel. Nagyon örülök 
neki, hogy a bűncselekmények száma nem nőtt. A törvényi változásokat a lakosok sokan nem 
követik. Én azt fel tudom ajánlani, hogy bármilyen a lakosság számára propagálandó dolgot 
amennyiben megküldenek nekünk, akkor a helyi lapunkban a Bánrévei Hírnökben mi 
közzétesszük és eljuttatjuk a lakosok részére minden házhoz személyesen. Nagyon fontos a 
megelőzés. Szeretném megköszönni Kapitány Úrnak és Görömbei Úrnak is a közbiztonsági 
napon való részvételt. Ez egy nagyon jó kezdeményezés. Nagyon sikeresen került 
megrendezésre. A jövőben is szeretnénk ezt folytatni.  
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Tamás János: Antal István törzsőrmester Úrhoz a körzeti megbízotthoz szeretnék egy pár szót 
szólni. Kérnénk, hogy nézzen ki időnként Sajópüspökibe is. Borzalmas amit a fiatalok a terep 
motorokkal művelnek. 
 
Pinkóczi József: A mezőgazdasági lopásokkal kapcsolatosan tudomásul kell venni, hogy 16 
éve megszűnt az ipar és a bányászat a területen. A javak védelme mindig a tulajdonos 
kötelessége. A rendőrség feladata is természetesen, de tudomásul kell venni, hogy a három 
községre egy körzeti megbízott jut. Nem látják gyakran, nem is láthatják, mert e mellett a 
feladatkör mellett még komoly bűnügyi szakfeladata is van. Nagy a leterheltség, ezt 
tudomásul kell venni. 2008. január 01-től 45 ezer főben határozták meg a magyar rendőrség 
létszámát, ez ettől több már nem lesz, meg van szabva, ez a maximum. Átcsoportosítani a 
feladattól függően lehet persze. Tudomásul kell venni, hogy figyelni kell magunkra és 
egymásra. A motorosok óriási problémát jelentenek. Ózdon az elmúlt napokban volt egy 
komoly motoros baleset. Egy autót ütött el a motoros nagyon nagy sebességgel. Nagy 
szerencséje volt a vezetőjének, hogy nem halt meg, súlyosan sérült, de a motor az darabokra 
tört. Nem veszik tudomásul a motorosok, hiába bírságoljuk meg őket. Nagy összegű bírságot 
szabunk ki rájuk, de úgy tűnik nincs visszatartó ereje. Bezárni pedig nem lehet őket. Ezek 
nagyon komoly gépek, nagyon fejlődik a világ és már részletre meg tudják venni a nagy 
teljesítményű motorokat. Én személy szerint fekvőrendőröket tennék le Bánrévén, de nem 
lehet, mert nemzetközi forgalmat bonyolító főútvonalról van szó. Arra is nagyon oda kell 
figyelni, hogy többnyire cigány elkövetők időseket tévesztenek meg. 2-3 férfi, vagy nő, jól 
öltözöttek, szép autóval jelennek meg, megtévesztik őket különféle ürügyekkel, beengedik 
őket a portára és eltulajdonítják a pénzüket. Nem szabad senkit beengedni, bárkire, bármire is 
hivatkozik. Ezután az eljáró rendőrt viszont nem akarják beengedni, nagyon bizalmatlanok. 
Nem segítik a munkánkat. Rendelkezni fogok arról, hogy a körzeti megbízott jelenjen meg 
Sajópüspökiben a hivatalban és kérje ki a véleményüket. Fogadóóra megtartására kérem 
bocsássanak rendelkezésére egy helyiséget. Az integráció keretében a határőrség beleolvad a 
rendőrségbe, de eddig is együtt dolgoztunk, remélem, hogy a jövőben is jó lesz az 
együttműködés.  A bűncselekmények száma  stagnál, nem nagy szám, nem egy bűnös 
területről van szó. A jogszabály változásokkal kapcsolatosan az információt meg fogjuk adni 
és el fogjuk juttatni a lakosság körében történő propagálásra, amennyiben igény mutatkozik 
rá, úgy kijövünk tájékoztatást adni. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

79/2007. (IX.26.) számú Határozat 
 
Tárgy: Tájékoztató az ózdi Rendőrkapitányság 2006. évben végzett  

 munkájáról 
 

Képviselő-testület az ózdi Rendőrkapitányság 2006. évben végzett munkájáról  
adott tájékoztatót tudomásul vette. 

 
Az ózdi rendőrkapitányság és a putnoki rendőrőrs képviselői, valamint Sajópüspöki 
Képviselő-testülete távozott az ülésről. 
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2. napirendi pont: Beszámoló a napköziotthonos óvoda munkájáról 
 
Hajdu Gábor: A napköziotthonos óvoda munkájáról szóló beszámolót mindenki megkapta. 
Kérdezem óvodavezető Asszonyt, kívánja-e kiegészíteni beszámolóját. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Zajlik a feladatok végrehajtása. Próbáljuk megoldani a problémákat. 
Reméljük, hogy a változás zökkenőmentesen fog lezajlani. Jegyző Úrhoz fordultam azzal a 
kéréssel, hogy a szabályzatok elkészítésének határideje kerüljön kitolásra, hiszen az új 
változásokkal kapcsolatosan később egységesebben tudnánk elkészíteni azokat. 
 
Kozma Lászlóné: A beszámolót nagyon jónak ítélem. Köszönöm a végzett munkát vezető 
Asszonynak és az egész óvodai kollektívának. Sajnálatos, hogy a születések száma, a 
gyermeklétszám ilyen alacsony, bízunk benne, hogy a jövőben javulni fog a helyzet. Nagyon 
jó lenne, ha az óvoda építés pályázat sikeres lenne, és minél hamarabb átköltözhetne az 
óvoda. Minél többször megyek oda, egyre jobban az az érzésem, hogy az az épület nagyon 
rideg. Már több szülő is kérdezte tőlem, hogy a fűtés az óvodában mikor indul, mert nagyon 
hideg van. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Holnaptól fűtünk, engedélyezték. 
 
Kozma Lászlóné: A kapcsolattartás jó, az oktató-nevelő munka nagyon értékes ami folyik az 
intézményben, ez lemérhető az óvoda által adott műsorokon is. A továbbiakban is jó erőt, 
egészséget kívánok a munkájukhoz. Reméljük, hogy mihamarabb megépülhet az új óvoda. A 
felszereltséggel, a nevelés színvonalával nincs gond a jelenlegiben sem, csak az épület maga, 
ami zord. Még egyszer köszönöm a végzett munkát. A beszámolót elfogadásra javasolom. 
 
Bán János: A beszámolót nagyon értékesnek értékelem. Jó a kapcsolat a két intézmény között. 
Eddig is így volt, reméljük, hogy ez a jövőben is így marad. Jól tudunk együtt dolgozni. A 
fejlesztő pedagógust már többször kértem, hogy be tudná-e úgy osztani az idejét, hogy át 
tudna jönni hozzánk az óvodából, hiszen akkor nem kellene átküldeni a gyermekeket. 
Előfordul, hogy a felügyelet nem könnyen oldható meg. Amennyiben átjönne, úgy ez is 
megoldódna.  
 
Ujváryné Szabó Erika: Valószínűleg azért nem megoldható részéről, mert Sajópüspökiből, 
Serényfalváról is érkeznek időközben gyermekek, nem csak a mi óvodás gyermekeinkkel 
foglalkozik. Ezt vele kellene megbeszélni. 
 
Bán János: Már kétszer is beszéltem vele az ügyben. 
 
Ujváryné Szabó Erika: A legjobb lenne a pszichológus és a fejlesztő pedagógus munkáját 
összehangolni. A pszichológus ezek után Debrecenből fog kijárni és 2 órát tölt nálunk. Ez 
nagyon rövid idő, kevésnek ítélem.  
 
Virág Imréné: Mondjátok meg nekem, hogy mi az oka annak, hogy ennyi beszédhibás 
gyermek van? 
 
Tóth Csabáné: Véleményem szerint nagyon nagy mértékben hozzájárul, hogy a szülők nem 
beszélgetnek a gyermekeikkel, nem olvasnak nekik. 
 

 6



Ujváryné Szabó Erika: Ez biztosan így van. Nagyon hosszú idő kell néhány gyermeknél, hogy 
egy mesét nyugodtan végighallgasson.  
 
Virág Imréné: Azt megértem, hogy sok a hiperaktív gyermek, hiszen ez a felgyorsult, 
zaklatott világ, zaklatott élet ezt eredményezi. A probléma az, hogy felső tagozatban az 
iskolás gyermekeknél is tapasztalom a beszédhibát. 
 
Ujváryné Szabó Erika: És ez még ettől rosszabb lesz. 
 
Virág Imréné: Rettenetes, hogy mennyire nem tisztán beszélnek a gyerekek. A logopédus aki 
jön, az elégedett a saját munkájával? 
 
Ujváryné Szabó Erika: Nem elégedett, de nincs kapacitás, akkora a körzetük. 
 
Tóth Csabáné: A média is bűnös ebben, hiszen egyre több olyan ember kerül képernyőre, aki 
nem tud beszélni. Ezt látják a gyerekek.  
 
Ujváryné Szabó Erika: Sajnos egyre kevesebb idő jut a gyerekekre. Csak az intézményes 
neveléstől várnak el mindent, otthon nem foglalkoznak a gyermekekkel. 
 
Virág Imréné: Sajnállak benneteket, de a gyerekeket is. Küldik el a pedagógusokat, képezzék 
át őket fejlesztő pedagógussá, és akiket felvesznek nézzék meg, hogy alkalmasak-e a 
feladatra. 
 
Hajdu Gábor: Hollandiában pici termek vannak az intézményekben. Ott az oktatási 
intézménynek külön fejlesztő pedagógusa van, így ha probléma adódik, egyből ott helyben 
orvosolják, rögtön foglalkozik a gyerekkel az intézmény saját fejlesztő pedagógusa. A 
számítógép sem használ a mai világban a gyermekek beszédkészségének fejlődése érdekében. 
A beszámolót jónak értékelem, elfogadásra javasolom.  
Az új óvodával kapcsolatosan éppen a mai napon vettem részt egy tárgyaláson. A pályázat 
kiírásra került, január 02. a beadási határideje. Mi elfogadtunk egy tervet az óvodára 
vonatkozóan, azonban a pályázat úgy került kiírásra, hogy sokkal több minden belefér, egy 
sokkal szélesebb körű pályázatot tudnánk beadni. Egy komplex pályázat adható be a kiírás 
szerint, így az iskolai részre is nyerhetünk a pályázat keretében. A teljes 
akadálymentesítésben kell gondolkozni, vakokra, nagyothallókra vonatkozóan is. A 
tervezővel újra le kell ülni. Kérem a T. Képviselő-testület felhatalmazását erre. A külső 
játékokkal kapcsolatosan is gondolkozunk, az iskola 3 terem felújítás, a térburkolás, a színpad 
fedés is beleférhet. Amennyiben ezek megvalósulnának, akkor egy igazi közösségi terünk 
lenne. A pályázatot a kiírásnak megfelelően megpakoljuk, aztán meglátjuk, hogy mi fér bele. 
Fontos, hogy úgy adjuk be, hogy ha le is vesznek az összegből, az óvoda áthelyezés akkor is 
beleférjen. Ez  már nem óvoda pályázat, hanem oktatási intézményre adjuk be. A tervező 
megbízását majd módosítanunk kell, hiszen mindenhez engedélyes terv kell. Bizakodóak 
vagyunk. Az jelenthet problémát, hogy a gyermeklétszám csökken. Ha már növekedésről nem 
is beszélhetünk, de legalább stagnáljon, hiszen a pályázatban ez hátrányt jelenthet az 
elkövetkező évek tekintetében és akkor lemaradunk. A tagintézményünk vonatkozásában 
Sajópüspökire is kell adatokat szolgáltatni. Ez egy komoly, komplex oktatási intézmény -
fejlesztés lenne. Az informatikai fejlesztés sajnos nem fér bele a kiírásba. A külső színpad 
fedése is kérdéses, de azt mindenképpen megpróbáljuk megoldani, hogy egy ragyogó 
közösségi terünk legyen.  
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Garaj Dániel: Amikor a tagintézményekre a megállapodást megkötöttük, már akkor tudtuk, 
hogy nem így kellett volna előkészíteni. Nagyon kevés volt az idő, de mégis belementünk. Az 
ember előre sok mindent nem lát. Megpróbálunk túllenni a felmerülő nehézségeken. 
Reméljük, hogy komolyabb probléma nem lesz, és ami felmerül, azokat meg kell oldani. 
Másfajta az ő hozzáállásuk, a szociális háttér, stb., elég nehéz így. Az óvoda beszámoló a 
következő évben már Sajópüspöki testületével együttes napirend lesz. Az új óvoda ügyében 
nekünk volt egy elképzelésünk, és most már van egy hivatalos kiírás. A kettő nem fedi 
egymást. Bele kell tenni azokat a dolgokat ami beleférhet. Az tény, hogy egy felső határa van 
mindennek, aztán vagy belefér az elképzelésünk, vagy nem. Reméljük, hogy eredményes lesz 
a pályázatunk. A kiírásban a létszám döntő, ezeken nem lehet változtatni, ezek tények. 
Nagyon jól kell majd indokolni.  
Sajópüspöki Képviselő-testülete részéről érkezett egy kérelem. A tagóvoda nyitvatartási idejét 
kívánják módosítani. Eddig 06.30-16.00 óráig tartottak nyitva. A kérelem szerint 07.00-16.30 
óráig lenne nyitva a tagóvoda. Indokoltnak tartom a kérelmet. Módosításra javasolom a 
kérelem szerint a tagóvoda nyitvatartási idejét. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

80/2007. (IX.26.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a napköziotthonos óvoda munkájáról 

 
a./ Képviselő-testület a napköziotthonos óvoda munkájáról szóló beszámolót  
elfogadta. 

 
b./ Képviselő-testület a Sajópüspöki Tagóvoda nyitvatartási idejét 07.00 –16.30  
órában állapítja meg. 

 
3.napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
Hajdu Gábor: Az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás pályázni kíván szociális területen történő 
fejlesztésre. Ez egy 500 milliós pályázat a térségre. Minden településtől kértek igényeket, 
hogy a pályázat keretében mit kívánna megvalósítani. Gondolkodtunk abban, hogy a régi 
hivatal épületében egy bentlakásos intézményt létre lehetne hozni, de ez nem fér bele, kevés a 
pénz, és idő sincs, hiszen akkor ehhez már a terveknek meg kellene lenni. Így lehetőségként 
azt gondoltuk, hogy igényelhetnénk egy másik 9 személyes autót, valamint informatikai  
fejlesztési igényt adnánk be. Ezek összege összességében 8-9 millió forint lenne, 10% önerő 
szükséges. Ehhez csinálni kell egy programot, ez most gyúródok össze a társégben. Másra 
nem tudtunk gondolni, szociális étkeztetettünk nincs, mert nem fér bele senki nálunk, jelenleg 
nem látunk el ilyen jellegű feladatokat. 
 
a./ BURSA Hungarica pályázat 
 
Garaj Dániel: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztést, mely teljes 
terjedelemben a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület az alábbi 
határozatot hozta: 
 

81/2007. (IX.26.) számú Határozat 
 
Tárgy: BURSA Hungarica pályázat 

 
7 igen szavazattal 
 

a./ Képviselő-testület csatlakozik a BURSA Hungarica felsőoktatási ösztöndíj  
pályázat 2008. évi fordulójához. A testület az általános szerződési feltételeket  
elfogadja. A pályázatot kiírja. 

 
6 igen, 1 ellen szavazattal 
 

b./ A Képviselő-testület a szociális rászorultság mértékét 54.260,-Ft/fő  
összegben állapítja meg.  

 
Határidő: folyamatos és november 28. 
Felelős: jegyző 
 

b./ Határidő módosítás 
 
Garaj Dániel: Mindkét intézményünk azzal a kéréssel fordult a Képviselő-testülethez, hogy a 
szabályzatok elkészítésének határidejét módosítsa, tolja el. Jelenleg még történnek olyan 
változások, amelyek kapcsán a szabályzatokat újra és újra át kellene dolgozni. Ahhoz, hogy 
végleges kidolgozásra tudjanak kerülni a különféle szabályzatok, kérik, hogy az elkészítési 
határidő december 15-re kerüljön módosításra. A kérelmeket indokoltnak tartom. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

82/2007. (IX.26.) számú Határozat 
 
Tárgy: Határidő módosítás 

 
Képviselő-testület a 62/2007. (VII.25) számú határozat végrehajtási határidejét  
2007. december 15-re módosítja. 

 
Határidő: december 15. 
Felelős: intézményvezetők 
 

Hajdu Gábor: A Putnok és Térsége Társulás összehívásra került az orvosi ügyelet ügyében. 
Az történt amire számítottam. Laczkovich doktornő előadta a „nagy halált”. Amikor 
elmondtam, hogy mi a véleményem, mennyire nagyon eltúlzottnak tartom, a többi település 
képviselői azt mondták, hogy miért nem tudtam ezt elmondani hamarabb. Elmondhattam 
volna, de a helyzeten az sem változtatott volna. Laczkovich doktornő azt mondta, hogy ő 
akkor nem csinálja ezt tovább, ha nem kap ennyit a települések részéről. Azzal mi ne 
törődjünk, hogy hová kerül a pénz. Ő megkap ennyi pénzt, úgy költi el ahogy akarja, és mivel 
ő egy maszek, így a fennmaradó összeg az övé, azt csinál vele amit akar.  
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A többi települést kimondottan megzsarolja, hiszen vannak olyan helyek, ahol ő rendel. A 
jövőre nézve nagyon elgondolkodtató, hogy részt akarunk-e ebben venni így. Kijelentette a 
doktornő, hogy jövőre is rá fogja tenni az inflációt mindenre. Akkor ez a településünk  
vonatkozásában mintegy 1 millió forintot fog kitenni. Ezt már nagyon át kell gondolni. 
Amennyiben az ózdi körzethez tartoznánk, úgy nem kellene semmit fizetni. Meggondolandó, 
hogy az intézményeinknél és önmagunknál megszorításokat teszünk, míg ebben az esetben 
úgymond elszórjuk a pénzt. Amennyiben átmegyünk az ózdi körzethez, úgy visszük az 
orvosunkat is, akkor a putnoki ügyelet össze fog omlani, hiszen amúgy is orvos hiány van. 
Mondtam, hogy mi nem ezt akarjuk, nem akarunk a putnokiból kiszállni, de át kell gondolni 
ezt a dolgot. Annyi változás lenne, hogy nem 8 km-re kell utazni, hanem 15 km-re. 
Véleményem szerint aki bemegy az ügyeletre, az Ózdra is ugyanúgy bemenne. Én azt fogom 
képviselni november hónapban a koncepciókor, hogy menjünk át az ózdi körzethez, 
amennyiben a hozzáállás Putnokon nem változik. Azt megbeszéltük az ülésen, hogy egy 
előzetes kimutatást koncepcióra adni fog Laczkovich doktornő.  
 
Virág Imréné: Az orvosi ügyeletnek nincs felügyeleti szerve? 
 
Garaj Dániel: Az ÁNTSZ, de az a szakmai felügyeletet látja el. Az önkormányzat a fenntartó, 
nincs semmilyen olyan szerv, ahová ezt a problémát jelezni lehetne, illetve eben az 
önkormányzatoké a döntés.  
 
Hajdu Gábor: Az idősek estjére a meghívók kiküldésre kerültek az érintetteknek. Október 05-
e 17.00 órától kerül megtartásra. A tavalyi ellátást megrendeltem. Tiszteletes Asszony, 
Esperes Úr, a Vöröskereszt helyi képviselője, a háziorvos, Jegyző Úr, a Tisztelt Képviselő-
testület és Gyárfás Ildikó országgyűlési képviselő Asszony kerültek meghívásra vendégként. 
A műsort Mariann szervezi. Mezőkövesdről jönnek néptáncosok, és zenészt hívtunk. Az 
óvodás és iskolás gyermekek fognak adni egy rövid műsort. A zenész 10.000,-Ft-ba fog 
kerülni. 17.00 órakor kezdődik a rendezvény, a műsorok tartanak 18.00 óráig, ezután vacsora, 
e közben a zenész zenélget, majd úgy tervezzük, hogy 20.00 óráig tart az egész. Ekkor a 
hazaszállítását megoldjuk a jelenlévőknek, illetve a rászorultaknak. 
 
Virág Imréné: Az idősek estjén tombola nem lesz? 
 
Hajdu Gábor: De legyen.  
 
Kozma Lászlóné: Ha most lesz, akkor mindig legyen, ugyanis hallottam olyan visszhangokat, 
hogy a választások előtt volt csak.  
 
Hajdu Gábor: Mindig volt, ez csak rosszindulatú megjegyzés volt az illető részéről. Tavaly 2 
fődíj volt, javaslom, hogy most is így legyen. A két fődíj két ajándékkosár legyen az elmúlt év 
gyakorlatának megfelelően, és még mintegy 15-20 kisebb tombola nyereménytárgy kerül 
megvásárlásra. Az 1000,-Ft-okat minden képviselő ezen alkalommal legyen kedves  beadni.  
 
Kozma Lászlóné: Mennyien szoktak részt venni a rendezvényen, illetve mennyi meghívó 
került kiküldésre. 
 
Hajdu Gábor: 234 meghívó került kiküldésre, és a rendezvényen mintegy 80-100-an szoktak 
részt  venni, a meghívott vendégekkel együtt.  
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A múlt héten a Regionális Sportbizottság Serényfalván tartott egy kihelyezett ülést. Bánréve, 
Hét és Serényfalva vett részt. Ez egy nagy horderejű dolog. Mindenképpen ide akartuk hozni, 
hiszen csak így van esélyünk sport terén előrelépésre, pályázat nyerésére. Rónai Kálmán Úr a 
MOB tagja segítésével sikerült összehozni ezt a kihelyezett ülést, egyéb pályázatainkat is ő 
menedzseli. Elmondtuk, hogy mi fáj, hogy lényegében megszűnt a sport tevékenység a 
településeinken, főként pénzhiány miatt. Segítséget kapunk tőle, küldött is anyagot, ami már 
meg is érkezett. A pályázatok elbírálásánál is segíteni fog. Tulajdonképpen rajtuk múlik, hogy 
ki nyer, ők bírálják el a pályázatokat. Gondolunk az iskolai sportudvar fejlesztésére, az öltöző 
és a sportpálya felújításra. A teret meg kell teremteni ezeknek a dolgoknak. És természetesen 
ami felszerelés még belefér. A közeljövőben ez is a testület elé fog kerülni. Külső segítség 
nélkül nincs esély nyerésre. Az iskolai sportudvaron gondolkodunk tenisz, vagy 
röplabdapályában, valamint a focit is előre kellene mozdítani. Amennyiben a sportöltöző 
felújítás, vagy esetleg amennyiben az jobban megéri új építése is nyer, úgy egy kondicionáló 
terem létrehozására is sor kerülhet.  
 
A szennyvíz pályázattal kapcsolatosan azt a tájékoztatást kaptunk, hogy azt kell először 
erőltetni, ne menjen egyszerre a csapadékvízzel. Természetesen a csapadékvíz pályázat 
előkészítését is meg kell kezdeni, de arra majd jövőre pályázzunk, hogy ne zavarja meg a 
kettő egymást. Ha minden igaz, akkor jövőre a szennyvíz beruházás –nyertes pályázat esetén- 
meg tud kezdődni.  
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                        jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
          Tóth Csabáné                          Vass András 
              képviselő                                                                  képviselő 
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